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Dagsorden - Uddannelsesudvalget for  

Sygeplejerskeuddannelsen 
Sted: 
Online Teams link 

 Mødedato: 
18. september 2023 
Kl. 12.00-13.30 

Deltagere 
Gitte Nørgaard (KKR, Chef for Sygepleje og Hjemmepleje Herning Kommune) 
FORMAND 
Annette Rosenkilde Jensen (Uddannelsesleder VIA Randers) 
Maria Dyhrberg Rasmussen (Uddannelsesdekan VIA) 
Inger Bach Henriksen (RegionMidt, Uddannelsesansvarlig sygeplejerske Regi-
onshospitalet Gødstrup) 
Lene Jensen (KKR, omsorgschef Sundhed, Fritid og Omsorg Randers Kom-
mune) 
Rikke Degn (sygeplejefaglig direktør på Regionshospitalet Gødstrup) for Su-
sanne Lauth 
Nanna Skulvad (Rektor T.H. Langs HF og VUC) 
Bente Alkærsig Rasmussen (Kredsformand, DSR) 
Jannie Elisabeth Asta Hvilsted (DSR, klinisk vejleder Regionspsykiatrien i Gød-
strup) 
Cathrine Sand Nielsen (Lektor, Ph.d. VIA Aarhus) 
Julie Baden Madsen (studerende VIA Randers) 
Sofie Nielsen (studerende VIA Randers) 
Tanja Lise Sørensen (studerende VIA Randers) 
Kathrin Brændgaard (udvalgs sekretær) 
 
1 vakant plads – de studerende  

Gæster 
 
Afbud 
Susanne Lauth (RegionMidt, Sygeplejefaglig direktør Aarhus Universitetsho-
spital), Anita Haahr (AU Institut for Folkesundhed, associate professor og Lek-
tor, Ph.d. VIA), Julie Marie Dahl Petersen (lektor VIA Holstebro) 

Dagsorden 
1. Godkendelse af dagsorden (12.00-12.05) 
2. Optaget på sygeplejerskeuddannelsen (12.05-12.35) 
3. (12.35-13.00) 
4. Nyhedsbrev VIA (13.00-13.10) 
5. Nyt fra de studerende (13.10-13.20) 
6. Planlægning af næste møde (13.20-13.25) 
7. Evt. (13.25-13.30) 
 

Punkt  1. Godkendelse af dagsorden (12.00-
12.05) 

Sagsansvarlig: 
Gitte Nørgaard 

 Journalnr.: A23-72745 
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Bilag 
Nej 

Sagsfremstilling 
Godkendelse af dagsordenen og afklaring af punkter til eventuelt. 
 
Indstilling 
Det indstilles, at udvalget godkender dagsordenen. 

Referat  
Dagsorden godkendt med følgende punkter til evt.: 
 DSR – Bente 
 Planlægning af kommende møder – effektivisering 
 

Punkt  2. Optaget på sygeplejerskeuddannelsen 
(12.05-12.35) 

Sagsansvarlig: 
Maria Dyhrberg Rasmussen 

 Journalnr.: A23-72745 

Bilag 
Præsenteres på mødet 
 
Sagsfremstilling 
Oplæg vedr. status over optaget på sygeplejerskeuddannelsen. 
 
Indstilling 
Det indstilles at udvalget drøfter oplægget og bidrager med perspektiver og input i forhold til de udfordrin-
ger vi ser nu og eventuelt fremadrettet på sygeplejerskeuddannelsen. 
 
Referat  
Maria fremlægger data for optaget for uddannelsesudvalget for E2023 og F2024. 
 
Optaget er bedre end forventet, dog fortsat med ledige studiepladser: 
 VIA sygeplejerskeuddannelsen har fra 2013 og frem til 2021 været vant til store optag med 
 mange studerende på venteliste, hvor denne tendens ændres fra 2022 optaget, hvor der er 
 langt færre studerende (primært 1. prioritets studerede). 
 
 Fra 2019 og over de kommende 4 år øges VIA sygeplejerskeuddannelsens optag til i dag 
 1013 pladser. 
 Hvor der er en forventning om, at der optages 970 studerede E2023 og F2024 – højeste op
 tage nogensinde. 
 Dog kan der ikke optages over 520 studerende for efteråret og 495 for foråret grundet det 
 aftalte antal praktikpladser i klinik. 
 
 Der opereres med et stor efteroptag for både E2023 og F2024. 
 
 Herning udbuddet er stadigt unde rudvikling, og det endelige antal mulige optagne er ikke 
 her endeligt. 
 
 NET-Viborg starter pr. F2024 med optagne to gange årligt (tidligere kun en gang årligt). 
 
Kommentar fra udvalget: 
 - Hvis der grundet besparelser evt. lukkes sengepladser på hospitalerne, kan det have konse-
 kvenser for klinikpladserne. 
  Fordelingen mellem de kommunale og hospitals-klinikpladserne kan der arbej-
  des med hvis der kommer besparelser. 
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 - Det flotte optag skal kommunikeres ud. 
 - Mulige konsekvenser ifht. de studerendes gennemførsel, grundet de store efteroptag, kan 
 der ikke trækkes noget data på endnu, grundet den korte periode. 

 Punkt 3. Årsrapport 2022 for de studerendes 
kvalitetsvurderinger af praktikforløb 
(12.35-13.00) 

Sagsansvarlig: 
Annette Rosenkilde Jensen 

 Journalnr.: A23-72745 

Bilag 
Årsrapport 2022: Kvalitetsvurderinger af praktikforløb - VIA Sygeplejerskeuddannelsen 
 
Sagsfremstilling 
Til orientering: Årsrapport 2022 for de studerendes kvalitetsvurderinger af praktikforløb 
 
Annette Rosenkilde Jensen orienterer om ”Årsrapport 2022: Kvalitetsvurderinger af praktikforløb – VIA Sy-
geplejerskeuddannelsen”, med fokus på de kommentarer fra uddannelsesledelsen på VIA Sygeplejerskeud-
dannelsen, der er indskrevet på sidste side af årsrapporten. 
 
Indstilling 
Det indstilles at udvalget tager orienteringen vedr. årsrapporten 2022 for kvalitetsvurderingerne på VIA Sy-
geplejerskeuddannelsen til efterretning og drøfter rapporten.  
 
Referat  
Ledergruppen i VIA sygeplejerskeuddannelsen har forholde sig til rapporten, og uddannelsesudvalgets hen-
vises til sidste side i rapporten. 
 
Rapporten i generelle overordnede termer: 
 Klinisk undervisning vurderes generelt positivt. 
 Meget lav svarprocent (under 60% er der en forventet problemstilling med validiteten) 
 Kvalitetsudvikling, innovation og forskning scorer lavt – og der opfordres til guidning hertil 
 gennem klinikken. 
 Indkommende kommentarer fra de fora rapporten er drøftet i understøtter rapporten. 
 Der kan være usikkerhed om, om de studerende forstår spørgsmålene, hvilket indgår i evalu-
 eringen af spørgeskemaet og rapporten i E2024. 
 
Kommentar fra udvalget: 
 - Kvalitetsudvikling, innovation og forskning ses også som en udfordring i klinikken, og der 
 kan her være behov for hjælpe til vejlederne i klinikken.  
 - Der skal arbejde med et fokus på gensidig tillid mellem klinik, studerende og VIA, hvilket der 
 skal inviteres til fra klinikken. 
 - Klinikken introducerer til det der er svært kritik/kritisk stillingtagen, men de studerende kan 
 opleve at det er kompliceret at fortælle klinik/klinisk vejleder om kritik af klinikken. 
 - Klinikken skal kunne håndtere undring/kritik fra de studerende på en konstruktiv måde. 
 - Kan de studerende spørges på en anden måde i spørgeskemaet Ifht. arbejdet med innova-
 ton så de forstår spørgsmålet? 
  - Så der opstår en opmærksomhed fra de studerende ifht. at udvikle praksis. 
  - Innovationsbegrebet er der fokus på både i den kliniske og den teoretisk un-
  dervisning. VIA arbejder positivt med innovation men der er behov for opkob-
  ling til klinik. 
  - Der foregår megen innovations arbejde i den daglige praksis, men de stude-
  rende skal gøres opmærksomme herpå. 
 - Generel opmærksomhed på den måde spørgsmålene stille på. 
 - Der har været studerende med i udformningen af spørgenålene i spørgeskemaet, som lig-
 ger sig meget op af studieordningen, hvilken kan være svar at forstå. 
 - Vejledningsdelen under praktik er utrolig vigtig for fastholdelsen. 
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Kommentar fra de studerende: 
 - Der ligger først direkte innovations undervisning på 3. semester, og de studerende er ikke 
 klar over hvad innovation indebærer. 
 - De studerende oplever først et overblik ifht, innovation på 5. semester. 
 - Der er behov for udspecificering af spørgsmålene i spørgeskemaet, da de studerende for
 står spørgsmålene meget individuelt. 
 - Der er behov for at den kliniske vejleder tager stilling til og evt. svarer på spørgeskemaet 
 sammen med den studerede. 
 
Opsamling: 
 - Behov for fokus på udformningen af spørgsmålene med de studerendes perspektiv herpå. 
 - Ekstra fokus på forskning og innovation samt en forklaring heraf. 
 - Vejledning i klinik ifht. spørgeskemaet. 
 - Svarprocenten skal hæves for at skabe validitet. 
 - Fokus på både de studerendes og de kliniske vejlederes oplevelse af vejledning i klinik. 
  

Punkt  4. Nyhedsbrev VIA (13.00-13.10) 

Sagsansvarlig: 
Annette Rosenkilde Jensen 

 Journalnr.: A23-72745 

Bilag 
Nyhedsbrev september 2023 
 
Sagsfremstilling 
Nyhedsbrevet indeholder punkter der er af orienterende karakter, hvorfor disse ikke kræver en mundtlig 
overlevering.  
 
I beretningen kan uddannelsesudvalget orientere sig om hvad der sker i VIA lige nu.   
 
Referat  
Positivt at Andreas Rasch er en del af trivselskommissionen. 
 
Der arbejde med et rekrutteringskoncept i VIA – ”VIA på vejen” som kommer fysisk ud på HF og gymnasier. 
Derudover arbejdes der med flere positive både lokale og professions samarbejder. 
 
Alle formænd fra VIA uddannelsesudvalg (herfra Gitte Nørgaard) har været til dialogmøde med VIA direktion 
og bestyrelsesformanden for VIA, hvor det store fokus emne var rekruttering.  
Gitte så det som værende nogle spændende dialoger. 
 

Punkt  5. Nyt fra de studerende (13.10-13.20) 

Sagsansvarlig: 
De studerende 

 Journalnr.: A23-72745 

Bilag 
Nej 

Sagsfremstilling 
Nyt fra de studerende 
 
Indstilling 
Det indstilles, at de studerende orienterer om nyt.  
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Referat  
Ikke yderligere end det allerede referatført i ovenstående punkter. 

Punkt  6. Planlægning af næste møde (13.20-
13.25) 

Sagsansvarlig: 
Alle 

 Journalnr.: A23-72745 

Bilag 
Nej  

Sagsfremstilling 
Næste møde i Uddannelsesudvalget for Sygeplejerskeuddannelsen er den 09.11.2023. 
 
Forslag til mødedatoer for uddannelsesudvalget 2024: 
18. marts 2024 
3. juni 2024 (20. maj 2024 2. pinsedag – finde anden dato) 
23. september 2024 
18. november 2024 
 
Indstilling  
Det indstilles, at uddannelsesudvalget kommer med punkter og input til kommende dagsorden og tema 
oplæg. 
 
Referat  
Temaer til kommende uddannelsesudvalgsmøde 23. november 2023. 
 Temadrøftelse rekruttering (kan der hentes data ifht. de studerende baggrund) 
 EVU – Hvad tænker EVU er vigtigt? – Robusthedskommissionen anbefaling nr. 17 
 Tendenser fra klinik 
  Rapporten ” Rapport Nyuddannede sygeplejerskers første år på arbejdsmarke-
  det UCN VIA m.fl. 2023” 
  EVA rapport ” Rapport Oplevelse af praktik på uddannelserne ......EVA august 
  2023” 
Kommende dagsordener til uddannelsesudvalgsmøderne udsendt ca. 3 uger før mødet, så der er tid til for-
beredelse. 
 
Formøde mellem uddannelsesleder, uddannelsesdekan og formand fastsættes 4 uger forinden mødet. 
 

Punkt  7. Evt. (13.25-13.30) 

Sagsansvarlig: 
Alle  

 Journalnr.: A23-72745 

Bilag 
Nej 
 
Sagsfremstilling/referat 
1: DSR Kreds Midtjylland planlægger en Temadag den 29. januar 2024 med fokus på praktikken og de klini-
ske vejledere. Hvor en af oplægsholderne er Mai Holen. 
 
2: Planlægning af kommende møder – effektivisering. 
Referatført under punkt 6. 
 


